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摘要 

IACUC（機構動物照護及使用委員會）是確保動物科學研究符合

倫理與法規的核心機制，而每 2-3年接受一次農業部的實地查核，則

是對 IACUC管理效能的客觀考評。本專題以「動物科學應用機構書

面審查資料清單」為核心，分析各項次背後所要求的 IACUC管理內

容，並連結至實地查核的應對策略。透過政策文件、執行證據與動物

福利等實務分享，使 IACUC能在充足準備下，完成實地查核的工作。 
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Abstract  

The Institutional Animal Care and Use Committee (IACUC) serves as the core 

mechanism to ensure that animal science research complies with ethical standards and 

regulations. The biennial or triennial IACUC Site Visit conducted by the Ministry of 

Agriculture (MOA) provides an objective evaluation of IACUC’s management 

effectiveness. 

This presentation focuses on the “Checklist of Written Review Documents for 

Animal Science Application Institutions,” analyzing the IACUC management 

requirements behind each item and linking them to strategies for responding to MOA 

IACUC Site Visit. Through policy documents, execution evidence, and practical 

sharing on animal welfare, it enables IACUC to successfully meet MOA IACUC Site 

Visit requirements with thorough preparation. 

 


